
Izvješće sa sastanka u Ministarstvu zdravlja s Udrugom zubnih tehničara u RH 

 

Zagreb, 3. travnja 2013. godine 

Voditeljica Službe za primarnu zdravstvenu zaštitu Uprave za zaštitu zdravlja Ministarstva zdravlja 

Sanja Predavec, dr. med. primila je u ime ministra predstavnike Udruge zubnih tehničara u RH; 

predsjednicu Vesnu Krizmanić, Brunu Buinca, Blaženku Pavičić, Željku Novak i Sonju Krnjajić.  

Sastanku je prisustvovao predstavnik Koalicije udruga u zdravstvu (KUZ) Tihomir Špinjača. 

Glavne teme sastanka: problemi dentalnih tehničara zakupaca, te cjenik usluga i protetskih radova. 

1. Problemi dentalnih tehničara započinju 1998. godine privatizacijom u zdravstvu kada postaju 

zakupci i gube ugovore s HZZO-om. Traže ravnopravni odnos s drugim zdravstvenim 

djelatnicima. Zakonom o zdravstvenoj zaštiti je omogućeno svim zakupcima,  koji to žele, da 

se vrate u domove zdravlja. Međutim, njih domovi zdravlja ne žele primiti. Stoga traže da im 

se omogući povratak u domove zdravlja prema navedenom Zakonu, a ne da pojedini 

ravnatelji domova zdravlja tumače Zakon na način na koji to njima odgovara. 

Iz Ministarstva zdravlja su ih obavijestili da je Ministarstvo dalo svoje tumačenje članaka 43. a 

Zakona o zdravstvenoj zaštiti. No, nekoliko ravnatelja očitovalo se da ne misli da se navedeni 

članak ne odnosi na dentalne tehničare nego samo na zakupce koji su imali ugovor s HZZO-

om. Navedeno je da je Ministarstvo upoznato s problemom i da se radi na izmjenama i 

dopunama Zakona. 

2. Cijene protetskih radova koje plaća HZZO nisu realne i one nisu mijenjane zadnjih 15 godina. 

Njima su, kao zakupcima, troškovi porasli što nije uračunato u njihovu cijenu rada. 

„Glavarina“ je više puta rasla doktorima dentalne medicine, a cijene njihovih usluga nisu. 

Problem je i u tome što ugovorni doktori dentalne medicine mogu imati ugovore s više 

dentalnih tehničara, te oni ovise o poslu nekoga tko je plaćen po paušalu.  

Upućeni su da dostave svoje prijedloge Ministarstvu kako bi se isti razmotrili i kako bi se 

održao poseban stručni sastanak na tu temu. 


